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PROCES - VERBAL 

al şedinţei ordinare a Consiliului Local Buhuşi,  

încheiat astăzi 29.09.2022, ora 14.00 

 

 

 

Ședință este constitutivă, fiind prezenți 18 consilieri locali din cei 19 consilieri locali 

în funcție. Lipsește motivat dl Burhui Bogdan. La ședință participă dl Zaharia Vasile – 

Primar, dna Mihai Oana - Secretar general UAT, dra Timofte Oana – Șef BDPFI și dl Ferariu 

Constantin care asigură suportul tehnic pentru transmiterea live a ședinței. Ședința se 

desfășoară în sala de ședințe a Consiliului Local Buhuși din bld. Republicii nr. 5. 

   

Se aduce la cunoștință consilierilor locali prevederile art. 228 din OUG nr. 57/2019 

privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, potrivit căruia: 

“(1) Alesul local aflat în conflict de interese în condițiile prevăzute de cartea I titlul 

IV din Legea nr. 161/2003, cu modificările și completările ulterioare, are obligația să se 

abțină de la emiterea sau participarea la emiterea ori adoptarea actului administrativ, de la 

încheierea sau participarea la încheierea actului juridic respectiv, care ar putea produce un 

folos material pentru sine sau pentru: 

a) soț, soție sau rude ori afini până la gradul al II-lea inclusiv; 

b) orice persoană fizică sau juridică față de care alesul local are calitatea de debitor 

al unei obligații; 

c) o societate la care deține calitatea de asociat unic ori funcția de administrator sau 

de la care obține venituri; 

d) o altă autoritate din care face parte; 

e) orice persoană fizică sau juridică, alta decât autoritatea din care face parte, care a 

făcut o plată către acesta sau a efectuat orice fel de cheltuieli ale acestuia; 

f) asociație sau fundație din care face parte. 

(2) În exercitarea funcției, consilierul local sau consilierul județean aflat în una 

dintre situațiile prevăzute la alin. (1) are obligația să anunțe la începutul ședinței consiliului 

local, respectiv a consiliului județean interesul personal pe care îl are la adoptarea hotărârii 

respective, anunț care se consemnează în mod obligatoriu în procesul-verbal al ședinței. 

(3) Ulterior anunțării interesului personal, consilierul local sau județean nu mai este 

luat în calcul pentru cvorumul necesar adoptării hotărârii consiliului cu privire la care 

acesta și-a anunțat interesul și nu are drept de vot la adoptarea acestei hotărâri. 

(4) Actele administrative emise ori adoptate sau actele juridice încheiate cu 

încălcarea prevederilor alin. (1) sunt lovite de nulitate absolută în condițiile Legii nr. 

176/2010, cu modificările și completările ulterioare. 

(5) Fapta aleșilor locali de a încălca prevederile alin. (1) și legislația în materie 

privind conflictul de interese constituie abatere disciplinară și se sancționează cu diminuarea 

indemnizației cu 10% pe o perioadă de maximum 6 luni.” 

Dl Președinte Dornescu Gheorghe - Supun la vot procesul verbal al ședinței 

extraordinare – de îndată din data de 12.08.2022 care a fost trimis pe e-mail.  

Se aprobă cu unanimitate de voturi.  

Dl Președinte Dornescu Gheorghe - Supun la vot procesul verbal al ședinței ordinare 

din data de 25.08.2022 care a fost trimis pe e-mail.  

Se aprobă cu unanimitate de voturi.  
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Dl Președinte Dornescu Gheorghe - Supun la vot procesul verbal al ședinței 

extraordinare din data de 12.09.2022 care a fost trimis pe e-mail.  

Se aprobă cu unanimitate de voturi.  

 

Dl Președinte  Dornescu Gheorghe supune la vot Ordinea de zi și suplimentarea 

acesteia conform adresei nr. 32598 din 26.09.2022. 

 Se aprobă cu unanimitate de voturi. 

1. Proiect de Hotărâre privind suplimentarea suprafeței drumului vicinal DV 398 

aprobat prin HCL nr. 194/2021 cu suprafața de 7039 mp, precum și constatarea că aparține 

domeniului public al UAT Buhuși suprafața totală rezultată de 11.949 mp a drumului vicinal 

DV 398 - initiator Primarul Orașului Buhuși. 

Dl Dornescu Gheorghe – Intervenții la acest proiect?  

Dl Flenchia Sorin - Voiam să întreb aici, de ce este nevoie de un drum așa de lat, de 

15 m? 

Dl Dornescu Gheorghe – Din câte știu eu, de la discuțiile care au fost, e vorba de 

tirurile  alea mari. 

Dl Flenchia Sorin - Știam răspunsul și sunt de acord, dar voiam să fac altă legătură. 

Totuși, pe strada Orbic, care este un drum de 6 m, este un trafic infernal al tirurilor de 40 de 

tone. Nu știu cât o să reziste aceste podețe peste care trec tirurile. Ați spus că faceți o evaluare 

a lor. 

Dl Zaharia Vasile - Acela este drum județean. 

Dl Flenchia Sorin - Este drum județean în administrarea Primăriei Buhuși. 

Dl Zaharia Vasile - Nu ne ocupăm de poduri și toate alea. 

Dl Flenchia Sorin - Nici măcar dacă se dărâmă. 

Dl Zaharia Vasile - Vă rog frumos! Eu nu vă iau în râs. 

Dl Flenchia Sorin – Dar nu vă iau în râs. Eu pot să vin cu fotografii. 

Dl Zaharia Vasile - Nici măcar nu decolmatăm noi în aval și în amonte de pod. Nici 

Apele Române nu decolmatează în aval și amonte de podul județean. 

Dl Flenchia Sorin – Totuși drumul a fost făcut pentru trafic de 7,5 tone. 

Dl Zaharia Vasile – Ați pus o întrebare, sau aveți o interpelare? S-a făcut o expertiză. 

Nu e numai partea carosabilă. Pe partea dreaptă și stână există și acostamente și zona de 

protecție. Noi nu facem acolo un drum numai ca să treacă câteva tiruri. Haideți să vorbim 

despre asta la punctul diverse. 
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Dl Flenchia Sorin – Se dărâmă casele, până la diverse. Vă spun că e tragic. Comisia 

de circulație ar trebui să aibă în vedere o propunere către poliție, Consiliul Județean, 

Prefectura. S-a deschis centura Bacăului și nu mai este necesar ca tirurile să vină pe strada 

Orbic. Am vorbit chiar și cu dl Teslaru Cristi și a spus că el nu-l interesează. 

Dl Zaharia Vasile - Pe unde să se ducă?      

Dl Dornescu Gheorghe – O limitare de viteză nu este necesară?    

Dl Flenchia Sorin – Așteptăm să facă drumul pentru că Consiliul Județean a promis. 

Dl Zaharia Vasile - Vă rog să vă uitați pe site-ul drumurilor județene și să vedeți că 

este în licitație. 

Dl Flenchia Sorin – Cam de un an este în licitație. 

Dl Zaharia Vasile – Nu, este de alaltăieri. 

Dl Dornescu Gheorghe – Eu spun că problema trebuie reluată. 

Dl Flenchia Sorin – Eu spun că trebuie o petiție. 

Dl Cojocaru Cristian - Dl Flenchia a subliniat necesitatea abordării, într-una din 

ședințele comisiei de circulație, din care fac parte consilieri locali, viceprimar, reprezentant al 

poliției rutiere, pentru a reglementa circulația autovehiculelor, peste 3,5 tone, pe străzile 

orașului Buhuși și nu numai. Ne-am mai confruntat cu astfel de situații. Vă aduceți aminte de 

situația de pe str. Mircea Voevod, unde circulau tirurile, și oamenii au reclamat această 

situație, că li se strică structura de rezistență a caselor. Aveau dreptate acești oameni. 

Dl Teslariu Dan - Pe drumurile naționale nu are acces comisia de circulație. 

Dna Mihai Oana - Dar se poate face propunere. 

Dl Zaharia Vasile - Din câte știu eu, nu se poate lărgi acel drum pentru că sunt 

persoane care au barul până în partea carosabilă. 

Dl Flenchia Sorin – Când am făcut barul acolo nu era acel trafic. 

Dl Vinca Doru - Pe str. Casa de Apă șoseaua este de 2 m, fără rigole, fără nimic, 

făcută pe timpul dlui Primar Zaharia, și nu este niciun bar la drum. 

Dl Zaharia Vasile – E vorba de categoria de drum. 

Dl Vinca Doru - E tot drum. E o rușine ca într-un oraș să ai o șosea fără rigole, fără 

nimic, de 2 m. Țineți minte că ați spus .... și am măsurat-o, ați promis că reveniți cu 

măsurătorile. N-ați mai revenit. 

Dl Zaharia Vasile – O să revenim.  

Dl Vinca Doru - Când? Peste 2 ani? 
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Dl Zaharia Vasile –Veniți dvs. cu măsurătorile. 

Dl Dornescu Gheorghe – Referitor la comisia de circulație, eu mi-am notat problema, 

și o să încercăm, în cadrul comisiei, să punem pe tapet problema, și să vedem ce soluții vom 

găsi. Alte intervenții la acest proiect? Dacă nu, supun la vot proiectul de hotărâre. 

Proiectul de hotărâre se supune la vot și se aprobă de Consiliul Local Buhuşi cu 18 

voturi „pentru”, 0 „împotrivă” și 0 abțineri. 

2. Proiect de Hotărâre privind privind constatarea că aparţine domeniului privat al 

localităţii terenul în suprafață de 96 mp, situat în Buhuşi, Str. 9 Mai, nr.5, precum şi 

aprobarea întocmirii documentaţiilor cadastrale, de notare în cartea funciară și de evaluare, în 

vederea concesionării directe - initiator Primarul Orașului Buhuși. 

Dl Dornescu Gheorghe –În comisii a fost avizat favorabil. Intervenții la acest proiect? 

Dacă nu, supun la vot proiectul de hotărâre. 

Proiectul de hotărâre se supune la vot și se aprobă de Consiliul Local Buhuşi cu 18 

voturi „pentru”, 0 „împotrivă” și 0 abțineri. 

3. Proiect de Hotărâre privind aprobarea contului de execuţie bugetară pe trimestrul II 

– anul 2022 al Clubului Sportiv Orășenesc Buhuşi - initiator Primarul Orașului Buhuși. 

Dl Teslariu Dan părăsește sala de ședințe deoarece are un interes personal legat de 

acest proiect de hotărâre. 

Dl Dornescu Gheorghe – În comisii a fost avizat favorabil. Intervenții la acest proiect?  

Dl Rotaru Răzvan – Urmare a unei foarte bune intenții a dlui director de la CSO, am 

reușit, din surse financiare externe, să achiziționăm trei mese de tenis de masă, care s-au 

folosit la Campionatul Mondial din Ungaria, din această primăvară. Sunt mese profesionale 

pe care  s-au jucat o singură dată. Practic, sunt nou nouțe. Am reușit să le achiziționăm pentru 

clubul nostru, fără a fi costuri suplimentare din partea bugetului. Este un lucru bun care 

merită apreciat. 

Dl Dornescu Gheorghe – Oricum, treaba merge foarte bine la clubul sportiv. Alte 

intervenții la acest proiect? Dacă nu, supun la vot proiectul de hotărâre. 

Proiectul de hotărâre se supune la vot și se aprobă de Consiliul Local Buhuşi cu 17 

voturi „pentru”, 0 „împotrivă” și 0 abțineri. (Dl Teslariu Dan nu votează, având un interes 

personal legat de acest proiect de hotărâre.) 

4. Proiect de Hotărâre privind aprobarea înfrățirii dintre orașul Buhuși, județul Bacău, 

România și orașul Cupcini, raion Edineț, Republica Moldova - initiator Primarul Orașului 

Buhuși. 

Dl Dornescu Gheorghe – Intervenții la acest proiect?  

Dl Vinca Doru – Dacă tot ne înfrățim cu un oraș, despre care acum am auzit prima 

oară, cred că merita să avem și noi o scurtă prezentare a acestui oraș. 
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Dl Zaharia Vasile - Este făcută prezentarea. Este prezentarea făcută de ei. 

Dl Vinca Doru - De dumneavoastră trebuia. Noi ce le putem oferi lor? 

Dl Zaharia Vasile – Dar ei ce ne pot oferi? 

Dl Vinca Doru - Dar ce relații private putem avea noi cu ei? 

Dl Zaharia Vasile – Private, vă faceți dvs. Noi avem relații instituționale. 

Dl Vinca Doru - Trebuie să ajutăm și mediul privat și nu numai primăria. 

Dl Zaharia Vasile – După ce aprobați, și mergem acolo, stăm de vorbă. 

Dl Rotaru Răzvan - Și eu am aflat pentru prima dată de existența acestui orășel, dar 

chiar cu bucurie am parcurs toată prezentarea, și chiar m-a bucurat să văd o intenție lăudabilă 

din partea celor din Republica Moldova. Mai mult de atât, având în vedere suprafața mai 

mică a UAT-ului, față de cea a orașului Buhuși, locuitorii au o viață economică mai activă și 

mai diversificată. 

Dl Șarban Gheorghe - Poate ne ajută ei pe noi. 

Dl Rotaru Răzvan - Chiar am zis că este un lucru lăudabil. 

Dl Dornescu Gheorghe - În materialul prezentat, dânșii și-au prezentat foarte bine 

toate aspectele legate de orașul lor, economic, cultural, sportiv, social. Consider această 

înfrățire ca ceva pozitiv pentru orașul Buhuși, mai ales că o să avem, cred eu, întâlniri 

bilaterale între acest orășel și noi. Alte intervenții la acest proiect? Dacă nu, supun la vot 

proiectul de hotărâre. 

Proiectul de hotărâre se supune la vot și se aprobă de Consiliul Local Buhuşi cu 18 

voturi „pentru”, 0 „împotrivă” și 0 abțineri. 

5. Proiect de Hotărâre privind rectificarea bugetului Spitalului „Prof. Dr. Eduard 

Apetrei” Buhuși, precum și modificarea obiectivelor de investiții pe anul 2022 - initiator 

Primarul Orașului Buhuși. 

Dl Pintilie Cristian părăsește sala de ședințe deoarece are un interes personal legat 

de acest proiect de hotărâre. 

Dl Dornescu Gheorghe – În comisii a fost avizat favorabil. Intervenții la acest proiect? 

Dacă nu, supun la vot proiectul de hotărâre. 

Proiectul de hotărâre se supune la vot și se aprobă de Consiliul Local Buhuşi cu 17 

voturi „pentru”, 0 „împotrivă” și 0 abțineri. (Dl Pintilie Cristian nu votează, având un 

interes personal legat de acest proiect de hotărâre.) 

6. Proiect de Hotărâre privind constituirea Comisiei Tehnice de Amenajare a 

Teritoriului și Urbanism a orașului Buhuși și aprobarea Regulamentului de organizare și 

funcționare al acesteia - initiator Primarul Orașului Buhuși. 
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Dl Dornescu Gheorghe – În comisii a fost avizat favorabil. Intervenții la acest proiect? 

Dacă nu, supun la vot proiectul de hotărâre. 

Proiectul de hotărâre se supune la vot și se aprobă de Consiliul Local Buhuşi cu 18 

voturi „pentru”, 0 „împotrivă” și 0 abțineri. 

7. Proiect de Hotărâre privind darea în administrare a unor bunuri imobile, 

proprietatea publică a orașului Buhuși, către Scoală Gimnazială "Ștefan cel Mare" Buhuși - 

initiator Primarul Orașului Buhuși. 

Dl Dornescu Gheorghe – În comisii a fost avizat favorabil. Intervenții la acest proiect? 

Dacă nu, supun la vot proiectul de hotărâre. 

Proiectul de hotărâre se supune la vot și se aprobă de Consiliul Local Buhuşi cu 18 

voturi „pentru”, 0 „împotrivă” și 0 abțineri. 

8. Proiect de Hotărâre pentru aprobarea modificării art. 1 din HCL nr. 1/14.01.2015 

,,privind aprobarea structurii organizatorice cu un total de 203 paturi a Spitalului Orășenesc 

Buhuși” - initiator Primarul Orașului Buhuși. 

Dl Dornescu Gheorghe –În comisii a fost avizat favorabil. Intervenții la acest proiect? 

Dacă nu, supun la vot proiectul de hotărâre. 

Proiectul de hotărâre se supune la vot și se aprobă de Consiliul Local Buhuşi cu 18 

voturi „pentru”, 0 „împotrivă” și 0 abțineri. 

9.  Proiect de Hotărâre privind constatarea că aparține domeniul public al U.A.T. 

Buhuși a drumului de acces -  zonă Grădinița cu program normal nr.6 – în  suprafață totală de 

1522,87 mp - initiator Primarul Orașului Buhuși. 

Dl Dornescu Gheorghe – Intervenții la acest proiect?  

Dl Rotaru Răzvan – Tot spunem să se facă ceva cu drumul acesta, că este 

problematic. E deservită grădinița și magazinul Profi. 

Dl Pintilie Cristian – Acolo, ideal ar fi un sens unic. 

Dl Dornescu Gheorghe – Alte intervenții la acest proiect? Dacă nu, supun la vot 

proiectul de hotărâre. 

Proiectul de hotărâre se supune la vot și se aprobă de Consiliul Local Buhuşi cu 18 

voturi „pentru”, 0 „împotrivă” și 0 abțineri. 

10. Proiect de Hotărâre privind stabilirea mandatului reprezentantului legal al Unității 

Administrativ-Teritoriale orașul Buhuși pentru ședința Adunării Generale a Acționarilor a 

S.C. Compania Regională de Apă Bacău S.A. din 19.10.2022 - initiator Primarul Orașului 

Buhuși. 

Dl Dornescu Gheorghe – Intervenții la acest proiect?  
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Dl Vinca Doru – Dle Primar, ne spuneți și nouă care este stadiul proiectelor de 

investiții de la CRAB? Ne reprezentați acolo de ani de zile. Nu ne-ați prezentat niciodată 

vreun raport asupra problemelor dezbătute la CRAB. Ne spuneți și nouă care este stadiul 

proiectelor, vizavi de Buhuși? 

Dl Zaharia Vasile - Vizavi de Buhuși, dacă vă uitați pe site-ul CRAB-ului ... 

Dl Vinca Doru – Eu vă întreb pe dvs. Nu trebuie să mă uit. Eu m-am uitat pe site. 

Spuneți-ne dvs, vă rog! 

Dl Zaharia Vasile - Vedeți că sunt două proiecte scoase la licitație: 1. Reabilitarea 

infrastructurii de apă și canalizare pe străzile din orașul Buhuși; 2. Aducțiunea ... 

Dl Vinca Doru – Pe care străzi?  

Dl Zaharia Vasile - Le aveți de vreo trei ani, de când tot zice CRAB-ul. E vorba de 

str. Primăverii, str. Ștefan cel Mare, str. Teiului, str. Aurel Vlaicu, str. Avântului. 

Dl Cojocaru Cristian - Este un proiect votat în Consiliul Locala legat de modernizarea 

… 

Dl Zaharia Vasile - Ori nu studiați materialul, ori nu aveți o reținere prea bună. 

Dl Vinca Doru – Ba am studiat materialul. 

Dl Zaharia Vasile – Al doilea proiect, care este pe site-ul CRAB-ului și este scos la 

licitație, de referă la aducțiunea de la stația de tratare de la Barați până la Buhuși, pentru 

alimentare cu apă. Tot în același timp, vă informez că acestea sunt cele două proiecte care 

vizează orașul Buhuși, și că, pentru a patra oară, nu s-a prezentat nimeni la aceste licitații. 

Aceasta este situația. 

Dl Vinca Doru – Nu dle Primar, CRAB-ul a pierdut licitația de 400 mil. euro. Acesta 

este adevărul și nu se vor mai face aceste investiții. În septembrie a pierdut licitația. Gata! 

Dl Zaharia Vasile – În ce sens a pierdut licitația? Explicați dvs. 

Dl Vinca Doru – S-a pierdut licitația, finanțarea. 

Dl Zaharia Vasile – Licitația e una și finanțarea e alta. 

Dl Vinca Doru –  A treia licitație a fost anulată. A patra … 

Dl Flenchia Sorin - Există riscul de a se pierde finanțarea. 

Dl Zaharia Vasile – Asta e altceva. 

Dl Vinca Doru –  S-a pierdut finanțarea la a treia licitație. 

Dl Zaharia Vasile – Nu s-a pierdut finanțarea. 
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Dl Vinca Doru –  Ba da, la a treia licitație care a fost anulată. La a treia licitație s-a 

pierdut finanțarea. 

Dl Zaharia Vasile – Dl Vinca dezinformează. 

Dl Vinca Doru –   Nu este adevărat. 

Dl Zaharia Vasile - Licitația se face publică doar dacă ai finanțare. Dânșii au scos la 

licitație pentru că au finanțare. Vă rog frumos să nu mai dezinformați că au pierdut licitația. 

Dl Vinca Doru –  Nu este adevărat dle Primar. Dvs. ne-ați spus prin hotărâre de 

Consiliu Local. 

Dl Zaharia Vasile – O licitație nu se scoate, deci nu se face publică intenția de licitație 

de lucrări decât dacă ai finanțare. Dânșii au scos la licitație, ceea ce înseamnă că au 

finanțarea. Vă rog frumos să nu mai dezinformați că au pierdut licitația. Dacă aveți 

argumente, vă rog frumos să le expuneți. Vorbim aici ca niște oameni serioși, vorbim despre 

oraș, despre investiții de 400 mil. de euro și dvs. aruncați așa cu vorbe. 

Dl Vinca Doru –  Nu aruncăm cu vorbe. 

Dl Zaharia Vasile – Mulțumesc! Desemnați-l pe dl Vinca să se ducă la CRAB și să 

vadă care este situația și apoi să vă informeze. 

Dl Vinca Doru –  Dvs. niciodată nu ne-ați prezentat un raport. 

Dl Zaharia Vasile – Nu este nevoie să vă prezint. Vă comunic informațiile necesare. 

Dl Vinca Doru –  Să ne prezentați un raport asupra activității dvs. de la CRAB. 

Dl Zaharia Vasile – Schimbăm situația? Deci, la CRAB votez sau nu. 

Dl Vinca Doru –  Dvs. sunteți ordonatorul principal și trebuie să ne prezentați 

situațiile. 

Dl Dornescu Gheorghe – Alte intervenții la acest proiect? Dacă nu, supun la vot 

proiectul de hotărâre. 

Proiectul de hotărâre se supune la vot și se aprobă de Consiliul Local Buhuşi cu 18 

voturi „pentru”, 0 „împotrivă” și 0 abțineri. 

11. Proiect de Hotărâre privind aplicarea unei reduceri de 20% a facturilor curente 

emise de operatorul CRAB Bacău - secția Buhuși, începând cu data de 01.01.2023 - Inițiatori 

– consilierii locali PNL și Pro România. 

Dl Dornescu Gheorghe – Intervenții la acest proiect?  

Dl Zaharia Vasile – Eu am o întrebare sau mai multe, și pentru că nu sunt inițiatorul o 

să vă rog să mă lăsați să pun întrebări, că așa este normal. Cred că este făcut cam pe picior 

acest proiect de hotărâre, dar cred că-i caracterizează pe inițiatori. Eu vă recomand ... Nu am 
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nimic împotriva acestui proiect. Vă recomand să nu solicitați reducerea facturilor, ci 

reducerea tarifelor, că, dacă reduce factura, s-ar putea să vă trimită pe format A5, nu pe 

format A4, și atunci ... Este o chestie de formă, dar spune multe despre modul în care a fost 

întocmit. Apoi, ce rost are art. 3 care spune că dacă nu se aplică art. 1 se aplică art. 1. Deci la 

art. 1 se propune că începând cu data de 01.01.2023 se vor reduce facturile, eu cred că 

tarifele, la serviciul de apă. Art. 2 este logic. La art. 3 spuneți că dacă nu se aplică art. 1 se 

aplică art. 1. Aș vrea să fiți mai cu acuratețe în formularea unor documente. Articolul spune: 

În cazul nerespectării articolului 1, începând cu data de 01.01.2023 se va aplica o reducere de 

20% din valoarea facturilor curente emise de către C.R.A.B. Puteți să-i shimbați forma, că nu 

este nicio problemă. De aia mi-am dat seama că este făcută pe picior, și nu e făcută … În 

cadrul ședințelor de comisii, în primele trei comisii, la comisia economică, juridică și social 

… 

Dna Mihai Oana - Nu, la comisia juridică s-a avizat. 

Dl Zaharia Vasile – Lăsați-mă, că altceva vreau să spun. Fiecare e liber să vorbească, 

să voteze și să spună ce dorește. Inițiatorii, nu altcineva, au afirmat, din capul locului, că știm 

că nu se va întâmpla nimic. Atunci, eu consider această inițiativă, care într-un fel poate ar 

veni în sprijinul cetățenilor, nu o dezaprob, această inițiativă o consider o ipocrizie electorală, 

dar asta este. Și pentru că printre inițiatori este și domnul fost Primar – Turcea Ionel, aș vrea 

să-l întreb, pentru că în comisie și-a exprimat o opinie vizavi de puțurile din Poiana Morii, cât 

a fost CRAB-ul în administrarea primăriei, câte denisipări s-au făcut? 

Dl Turcea Ionel - Dle Primar, îmi pare rău ... 

Dl Zaharia Vasile – Nu, că nu am terminat, și aș vrea să continui. Deci, nu puteți să-

mi spuneți? 

Dl Turcea Ionel - Ba da, de două ori. 

Dl Zaharia Vasile – Nu s-au făcut. 

Dl Turcea Ionel – Dvs. erați viceprimar și nu prea vă ocupați de administrarea 

orașului atunci. Deci, s-a făcut de două ori. 

Dl Zaharia Vasile – Știți cîte puțuri funcționează? Este o întrebare retorică. Mulți 

dintre dvs. nu au tangență cu CRAB-ul, și probabil că nu știu. Sunt nouă puțuri, în total. Din 

aceste nouă puțuri, unul n-a funcționat de la început, celelalte două nu au nivelul de apă 

necesar ca să alimenteze o pompă. Deci, la ora actuală funcționează, și dintotdeauna, de când 

este CRAB-ul, au funcționat șase puțuri care au alimnteata orașul cu apă, așa cum știm. Am 

întrebat în cadrul comisiei de urbanism … spuneți “în afara situațiilor de forță majoră”. Aș 

vrea, pentru că ați întocmit un material, să detaliați această chestie. Ce înseamnă “în afara 

situațiilor de forță majoră”? 

Dl Rotaru Răzvan - Este un singur articol în Codul Civil care definește forța majoră și 

nu trebuie să o definim noi. Forța majoră este definită de lege. În Codul Civil este un articol. 

Dl Zaharia Vasile – Aici faceți o enumerare. 

Dl Rotaru Răzvan - Nu! 
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Dl Zaharia Vasile – Aici spuneți “cu excepţia cazurilor de întreruperea alimentării cu 

energie electrică, avariilor si a cazurilor de forţa majora”.  

Dl Turcea Ionel - Exact cum este în contract. 

Dl Zaharia Vasile – Alte situații care sunt? Când CRAB-ul ... Eu acum apăr CRAB-ul. 

Dl Rotaru Răzvan - Observ! Când trebuie să vă îndreptați împotriva lor, nu faceți 

nimic, tăceți mâlc. Acum sunteți apărătorul lor. 

Dl Zaharia Vasile – Nu, nu sunt! Când CRAB-ul a oprit apa nesilit. Eu vă întreb: Ați 

afirmat dvs., în toate comisiile, repet, că știți că nu va avea succes inițiativă? 

Dl Rotaru Răzvan - Nu am spus așa ceva! Nu am spus că știm că nu se va întâmpla 

nimic. 

Dl Zaharia Vasile – Eu apreciez grija dvs. față de cetățean 

Dl Rotaru Răzvan – Ei, nu prea o apreciați, de vreme ce ... 

Dl Zaharia Vasile – Grija dvs. o apreciez, dar cred că acest proiect de hotărâre, și 

modul în care este întocmit, nu vă pune într-o situație prea ... 

Dl Rotaru Răzvan – Dacă noi suntem inițiatorii și am făcut pe picior, să spun așa, 

acest proiect de hotărâre, ce ați făcut dvs., ca instituție abilitată, ca să protejați cetățenii, în 

contextul în care în regulamentul CRAB-ului se spune clar că se poate ajunge până la o 

reducere de 30%, știind care este problema, nu de ieri de azi, ci de ani și ani de zile, cu 

această problemă a apei? Ați făcut vreodată vreo presiune, în acest sens, la CRAB, măcar să 

inițiați o astfel de reducere? 

Dl Zaharia Vasile – Dle consilier, aveți contract direct cu CRAB-ul, cum aveți și cu    

E-ON-ul, cum aveți și cu gazul. 

Dl Rotaru Răzvan –Vi se pare o situație ieșită din comun ca noi, consilierii locali, să 

venim și să ajutăm oamenii, pentru că ei nu știu? 

Dl Zaharia Vasile – Voiam mai multă acuratețe asupra textului. Cu asta am început. 

Dl Rotaru Răzvan – 2. Aș vrea să văd și eu, din zece proiecte inițiate de dvs., vreau să 

văd și eu unul dintre ele, cu scrisul, când l-ați inițiat. În momentul în care dvs. veniți, în 

cadrul ședințelor, și spuneți că sunteți inițiator, un întreg aparat din cadrul acestei primării 

vine buluc să vă facă dvs. argumentația. 

Dl Zaharia Vasile – Nu bucluc, ci cei care sunt de specialitate. 

Dl Rotaru Răzvan – Dar dvs. personal? Vreau să văd și eu un proiect făcut cu mânuța 

dvs., pe care să-l puneți în față. Din aceste zece proiecte, aveți veunul? 

Dl Zaharia Vasile –Da! 
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Dl Rotaru Răzvan –Nu! Nu aveți! 

Dl Zaharia Vasile –Una este să fii inițiator, și una să le scrii. 

Dl Rotaru Răzvan – Atunci, de ce veniți dvs. și spuneți că este făcut cam pe picior? 

Dle Primar, noi nu avem angajații de la Primăria Buhuși care să lucreze pentru noi, așa ca 

dvs., și când am pocnit din degete, hop să avem proiectul de hotărâre. 

Dl Zaharia Vasile – Dle Consilier, sunteți zece semnatari. Din zece semnatari, măcar 

unul putea să se uite la formulare. 

Dl Rotaru Răzvan – Vedeți că v-ați uitat greșit. La art. 3 nu se specifică nimic cu 

privire la art. 1, în final, ci se referă, dacă vă uitați mai bine, scrie: “În cazul nerespectarii art. 

1 din prezenta hotărâre, începând cu data de 01.01.2023 se va aplica o reducere de 20% din 

valoarea facturilor curente emise de către C.R.A.B. Bacău, secţia Buhuşi, conform art. 230 

lit. c) pct. 1) şi 2 din Regulamentul serviciului de alimentare cu apă şi canalizare. Anexa 1 la 

H.C.L nr.178 din 28.10.2021.” 

Dna Mihai Oana - Adică direct. 

Dl Zaharia Vasile – Asta se spune și în art. 1. 

Dl Rotaru Răzvan – Dvs. ați spus art. 1. Unde spune că se aplică art. 1? Dvs. așa ați 

spus. Îl acuzați pe dl Vinca de dezinformare, dar veniți dvs. cu niște dezinformări de doi lei. 

Dl Zaharia Vasile – Avem textul în față. 

Dl Rotaru Răzvan – Dar citiți exact ce scrie în proiect. Unde scrie că se aplică art. 1? 

Dl Zaharia Vasile – Am citit! 

Dl Rotaru Răzvan – Nu, nu ați citit! 

Dl Zaharia Vasile – Eu mi-am exprimat opinia asupra acestui proiect de hotărâre, și o 

să-mi permit să mai intervin. 

Dl Rotaru Răzvan – Eu tot aștept să văd un proiect inițiat de dvs. Să văd acuratețea cu 

care l-ați inițiat dvs. personal. 

Dl Cojocaru Cristian - Este un subiect la ordinea zilei. El este cronicizat, de acum. La 

cronicizarea lui participă, fără doar și poate, și dinamica climatică și penuria datorată 

scumpirii facturilor și o să ne confruntăm, în continuare, cu probleme legate de furnizarea 

apei. Subiectul nu l-am așezat pe o masă de lucru pentru prima dată. L-am pomenit la 

aprobarea Programului de Gospodărire Locală. Acolo, personal, am arătat despre necesitatea 

de a nu abandona infrastructura de aducțiune a orașului, ci, dimpotrivă, să o modernizăm. De 

asemenea, am arătat că în componența tarifului la apă și canal intră elementele care țin cont 

de cheltuielile cu investițiile făcute, în sensul că totalitatea cheltuielilor cu investiții se 

repartizează în mod egal asupra UAT-urilor, prin acest tarif, prin aceste elemente care 

compun tariful. Deci, dacă noi nu facem investiții, sub egida CRAB, noi tot plătim acele 

investiții pe care le fac alții în folosul lor. Iată de aici necesitatea de a face investiții sub egida 
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CRAB, de a continua proiectele pe care ni le-au propus. Acum vin cu o remarcă. Ultimul 

proiect, pe care l-am votat, referitor la investițiile cu infrastructura buhușeană de alimentare 

cu apă și canal, a fost cel care prevedea reabilitări în cartierul Cornișa, cu străzile pe care dl 

Primar a încercat să le enumere, reabilitarea aducțiunii din Poiana Morii. Acesta a fost 

ultimul proiect pe care Consiliul Local l-a votat, și așteptăm execuția lui, cu tot ce presupune 

el, licitații ș.a.m.d. Eu, de alt proiect nu știu. Discuții au mai fost însă, pe hârtie, eu nu am 

văzut alt proiect. Revenind la acest subiect, care ne-a înflăcărat mințile, a politiza, într-un stil 

populist, subiectul CRAB, pentru că proiectul de hotărâre nu are un final, deoarece Consiliul 

Local, ca organ deliberativ, nu se interpune într-un act comercial dintre beneficiar și 

prestatorul de serviciu. Este clar! Deci, Consiliul Local, aici, este neputincios. Dl Primar, ca 

executiv, la fel este neputincios. 

Dl Vinca Doru - Este neputincios de când a luat mandatul. 

Dl Cojocaru Cristian - Vă rog frumos! Dați-l afară! De ce nu-l dai afară? Ai 

regulamentul la îndemână. Dă-l afară! 

Dl Vinca Doru - Vezi-ți de lungul nasului! 

Dl Cojocaru Cristian – Nu vreau să încep acum. Deci, proiectul de hotărâre, care 

acum este așezat pe masa de lucru, nu are un final. Dimpotrivă, acesta creează două concluzii 

false. 1. În rândul populației, că primarul are la îndemână și puterea să ne reducă facturile, 

ceea ce este fals. 2. Creează un laitmotiv, care va fi fluturat într-o campanie electorală, sub 

sloganul “Noi am vrut, primarul n-a putut!” sau “Primarul n-a putut, dar noi am vrut!”. 

Acesta este rezultatul. Dacă dvs. doriți, și eu doresc acest lucru, să ajutați populația, procedați 

la organizarea oamenilor într-o asociație, care să-i reprezinte un avocat, cu asistență juridică 

de specialitate în relațiile cu prestatorul, să le compună sesizările, să le trimită, să-i asiste la 

judecată ș.a.m.d. Noi partidele nu am fost în stare să facem o asociație de proprietari care să 

ne ajute la accesarea de fonduri, în așa fel încât să le facem fațadele gratuit. Plătesc oamenii 

și acum pentru fațadele lor. Sunt aici organizații puternice, PNL, PSD, ajutați populația să se 

organizeze. Nu Consiliul Local  poate face acest lucru, și nici executivul. Aceasta este 

asistența pe care noi o putem da unui cetățean aflat sub un contract cu CRAB-ul, cu un 

prestator de servicii. Fără îndoială că motivația este grija față de oameni. Este foarte bine, 

foarte frumos! De-a lungul anilor am asistat la intervenția dlui Găucan, colegul nostru, care 

spunea, critica debandada de la E-On, faptul că se întrerupe curentul, se strică aparatura, 

facturile sunt mari. Dl Primar nu era în consiliul de administrație de acolo și nu putea merge 

acolo ca să spună că are un necaz la Buhuși, că Consiliul Local i-a cerut să activeze clauza de 

reducere a valorii facturilor. Dacă era și la E-On, probabil că dl Primar solicita să se activeze 

această clauză. Asta este! Nu avem finalitate la hotărârea dvs. Neavând final, capătă acest iz 

populist. 

Dl Rotaru Răzvan –Dl Primar are mandat, chiar din ședința de astăzi, să se prezinte în 

AGA CRAB? 

Dl Cojocaru Cristian – Da! 

Dl Rotaru Răzvan – Poate să aducă în discuție această hotărâre? Dumnealui este parte 

din AGA? 

Dl Cojocaru Cristian – Da, dar în final ce se rezolvă? 
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Dl Rotaru Răzvan – Încercăm să mișcăm ceva, ce nu s-a putut face până în momentul 

de față. Orice încercare, proiect pus pe masa dvs., de către altcineva decât primarul orașului 

Buhuși, este propaganda politică, este încercare de a-și face omul, consilerul local din 

opoziție, imagine. De fiecare data această chestie este aruncată în fața noastră. Vi se pare 

normal? Suntem în anul 2022. Mai sunt 2 ani până la alegeri. Vi se pare că cineva de aici este 

heirupíst prin a începe să fluture steaguri, în afară de dvs.? Altcineva? 

Dl Zaharia Vasile – Dle consilier Rotaru, când ați avut o inițiativă cu str. N. Bălcescu, 

toată lumea a îmbrățișat-o. 

Dl Rotaru Răzvan – Nu toată lumea a fost. 

Dl Zaharia Vasile – Când a fost inițiativa dlui Dornescu, toată lumea a îmbrățișat-o. 

Dl Rotaru Răzvan –De fiecare dată a existat câte un băț prin gard. 

Dl Zaharia Vasile – Au fost discuții. Am fost întrebat ce am făcut eu să nu mai fie 

întreruperi de apă. Vă spun că, într-un mandat, 7 străzi ori le-am reabilitat ori sunt în curs de 

reabilitare a rețelei de apă și canal, pe banii primăriei și nu pe banii CRAB-ului. CRAB-ul are 

POIM-ul lui, la care lucrează de 17 ani, și vedeți cum lucrează. Ce am făcut eu a fost pe str. 

Florilor, str. Dragoș Vodă, str. Bucegi, str. Văioaga. Acum este str. M. Viteazu, str. I.I. de la 

Brad.  

Dl Rotaru Răzvan – Și vi se pare că aveți mai multă apă? 

Dl Zaharia Vasile – Nu, este ce am făcut ca să nu mai oprim apa pentru că facem 

cămine cu vane la capătul străzilor, înlocuim conductele ca să nu se mai spargă. Pe str. M. 

Viteazul a trecut la 1,5 m buldoexcavatorul, a săpat, și a pocnit țeava la 1 m și ceva și a 

depresurizat-o. Așa este jumătate din oraș. Asta nu putem să înțelegem? 

Dl Turcea Ionel -  Îmi pare rău că se discută în felul acesta aici, cu ipocrit, cu valoarea 

tarifelor scăzute. Ce înseamnă asta, dle Primar? Tarifele sunt stabilite. Nu putem să mergem 

pe tarife. Reducem din valoarea facturii. Exact acesta este scopul. Aveți obligația, prin 

compartimentele dvs., să faceți ca aceste facturi să fie cât de cât legale. Aveți obligația! Nu că 

am făcut pe picior. A fost și pe piciorul dvs. Acolo, când se vine, aveți obligația, și scrie și în 

regulament ... De ce vorbim așa? Nu cumva este ipocrită treaba, când începe să se spargă o 

conductă, și durează 3 zile într-o parte, și peste două săptămâni se sparge din nou? Nu cumva 

este ipocrită treaba când zicem că avem studiu că nu este apă jos și noi nu am curățat puțurile 

și nu le-am adâncit cu 2 m, ca să fie apă? Nici nu am încercat să facem acest lucru. Vrem să 

ducem totul la Bacău, să aducem apă. Corect, am spus da, dar nu renunțăm la aducțiunea de 

acolo. Este foarte bine. Deci, nu este nimic ipocrit. Vi se pare normal ca femeia de la etajul 4, 

o persoană în vârstă, să se ducă la instanță? Nu! Noi am zis că trebuie să sensibilizăm CRAB-

ul, să se apuce să facă treabă, să aibă un cot, nu să se ducă la Bacău să aducă un cot, când se 

sparge o țeavă. Trebuie să vadă care sunt problemele lor mai amănunțite. V-am cerut din luna 

februarie să veniți în Consiliul Local, să vină să stăm la discuții, să ne spună care sunt 

pierderile, ce se face ș.a.m.d. Nimic! Dvs. spuneți că ați făcut acele străzi. Au fost bani din 

2015 și dvs. le-ați făcut. Dar nu numai asta s-a făcut, ci s-au făcut și mai multe străzi. Nu asta 

este problema. Ei trebuie să se implice, dle Primar. Dvs., când vine cineva la primărie, 

spuneți că CRAB-ul nu este al nostru. CRAB-ul este al nostru, dle Primar! Când am zis că 

haideți să investim și noi o parte, ați spus că nu se poate investi, că am fost primar. Ba se 
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poate investi pentru că CRAB-ul este al nostru, dle Primar. Măcar atitudinea aceasta, nu mai 

zic ipocrită, nu vreau să folosesc cuvintele dvs. Trebuie în felul următor: când vine un 

cetățean trebuie să știe că nu are apă de la ora 7, îl luăm în evidență, facem o adresă, îl 

ajutăm. Putem să-l sprijinim și în instanță. 

Dl Cojocaru Cristian - Asta am zis și eu. 

Dl Turcea Ionel - Noi nu trebuie să stăm și să facă CRAB-ul ce vrea, să dureze 

spărtura de pe Cornișa 3 zile, pentru un cot. Noi nu facem nimic! Dle Primar, trebuie să aveți 

atitudine! Sunteți acolo și puneți lucrurile la punct și puneți-i la treabă! Asta cerem! 

Dl Rotaru Răzvan –Ca să lămuresc și prevederile din art. 1 și art. 3, vă rog să vă uitați 

un pic. Acolo face referire, în finalul lui, la art. 8 alin. 2 și 3 din regulamentul serviciului. 

Art.. 3 face referire la art. 230 lit. c) pct. 1) şi 2) din regulament. Deci, este cu totul altceva. 

Dl Cojocaru Cristian – Vreau să fac o observație la intervenția colegului nostru, dl 

Turcea. Nu există un alt proiect, și am menționat asta în alocuțiunea pe care am avut-o, votat 

în Consiliul Local Buhuși, decât acela de reabilitare a infrastructurii de aducțiune din Poiana 

Morii și infrastructura distribuției de apă și canal în cartierul Cornișa. Nu există un alt proiect 

supus, pus pe masa de lucru a comisiilor sau a Consiliului Local. 2. Am menționat modul 

cum poate ajuta un om politic, pentru că, la urme urmei, suntem o reprezentare politică, aici 

în Consiliul Local, ales într-un Consiliu Local, fără a se interpune în actul comercial dintre un 

beneficiar și un prestator de servicii, cum poate ajuta cetățeanul nemulțumit de acel serviciu. 

Se pot organiza, putem să-i ajutăm pe oameni, noi, eu Cojocaru, dl Flenchia, dl Rotaru, nici 

nu mai spun, care poate să facă o bombă din organizare, Să-i reprezinte in instanță, sau chiar 

la CRAB, atunci, cu sesizările. Asta putem face. Nu ne oprește nimeni. Nu trebuie nici măcar 

să aducem pe masa Consiliului Local această chestiune. Asta poți să o faci tu, ca om politic, 

ca om ales în Consiliul Local. Domnul Primar poate să se ducă în consiliile de administrație, 

unde este membru, și să spună că are probleme. 

Dl Rotaru Răzvan –Să știți că dl Rotaru s-ar putea să nu poată să facă nicio bombă 

pentru că am reprezentarea celor de la CRAB care au venit înainte la mine și s-ar putea să fie 

un conflict de interese. 

Dl Cojocaru Cristian – Altcineva! Se poate angaja un avocat. 

Dl Flenchia Sorin - Referitor la ce a spus dl Cojocaru, aș vrea să spun că partidele nu 

fac asociații de proprietari. CRAB-ul nu este E-On. 

Dl Cojocaru Cristian – Eu nu am zis să o facă partidele politice. Oamenii politici pot 

da asistență juridică ca să organizeze oamenii, pot să-i ajute să se organizeze. 

Dl Teslariu Dan - Dacă tot s-a vehiculat cuvântul ipocrizie, aș dori să întreb, care este 

strada cu cele mai multe avarii? Este str. Libertății, str. Republicii, care este o stradă 

modernizată recent, cu cele mai mari probleme la capitolul apă. La capitolul canalizare, dacă 

stăm bine și ne gândim, care este cea mai afectată zonă din orașul Buhuși? Este str. Tudor 

Vladimirescu, reabilitată recent. Deci nu avem probleme cu canalizări și conducte de apă de 

acum 35 de ani, ci avem probleme cu acestea noi modernizate. 
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Dl Rotaru Răzvan – Noi  nu am făcut discuții cu privire la avarii, dle Viceprimar. Eu, 

pe str. Văioaga, la etajul 4, fără avarii, am fost nevoit să-mi pun, de ani de zile, pompă de 

presiune pentru că nu aveam nici apă să mă spăl. Nu vorbim de străzi cu avarii, ci vorbim de 

lipsa apei, dle Viceprimar. Nu vorbim de unde se sparge țeava, că e pe str. Libertății sau pe 

str. Republicii, ci de faptul că omul nu are apă. Aceasta este problema! 

Dl Teslariu Dan - Aveți perfectă dreptate! Colegul dvs., acum 5 min., a spus că la 

intersecția Republicii cu str. Primăverii sunt lucrări de atâta timp și tot se sapă și se repară 

acolo. Vreau să vă spun că acolo sunt reparații pe o rețea modernizată recent.  

Dl Turcea Ionel - Eu nu știu dacă, când începi să vorbești, mai și gândești. Ce treabă 

are primarul, fostul sau actualul primar, dacă este o lucrare făcută acolo. El are o comisie, are 

specialiști, face recepții. Ce tot arătați cu degetul? Vedeți-vă de treabă și aduceți bani, că 

CRAB-ul este al nostru, să investim, să îmbunătățim situația. Vedeți-vă de treburile pe care le 

aveți de făcut! 

Dl Teslariu Dan - Lucrăm, muncim în folosul locuitorilor. 

Dl Turcea Ionel - Oprește-te și taci din gură! Noi am cerut din februarie să veniți aici 

cu un raport. Nu ne-ați băgat în seamă și ne-ați ignorat total. Sprijiniți-i pe cei de la CRAB. 

Poate aveți interes la CRAB. 

Dl Teslariu Dan - Nu avem niciun interes. 

Dl Turcea Ionel – Ba aveți! Pe cetățean nu trebuie să-l ajute nimeni? 

Dl Teslariu Dan - Nu noi am dat CRAB-ul! N-am dat noi CRAB-ului rețeaua de apă! 

Dl Turcea Ionel – L-am dat ca să avem investiții. Nu știi pentru că atunci erai 

consilier local și nu citeai niciodată. 

Dl Zaharia Vasile – Nu are nimeni interes la CRAB. Dacă faceți aluzie că soția mea 

lucrează la CRAB, greșiți foarte mult. 

Dl Turcea Ionel - Să țineți cu cetățenii și să le spuneți să-și facă treaba. 

Dl Zaharia Vasile – Nu mai spuneți că nu țin cu cetățenii, că aruncați exact electoral. 

Dl Turcea Ionel - Nu este electoral deloc. 

Dl Zaharia Vasile – Eu v-am arătat ce am făcut într-un mandat și jumătate Spuneți și 

dvs. câte străzi ați reabilitat, apă, canal,  în patru mandate? 

Dl Turcea Ionel - Dle Priamar, hai să vă spun eu ce ați făcut dvs. Exact toate 

proiectele și toți banii i-ați avut din 2015. 

Dl Zaharia Vasile – Nu este adevărat! 
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Dl Turcea Ionel - Din luna octombrie 2015 ați avut banii. N-ați făcut absolut nimic! 

Prima lucrare pe care ați început-o dvs. este cea pe care o faceți acum în centrul orașului. Hai 

să nu mai discutăm! 

Dl Zaharia Vasile –  Domnule, nu mai vorbiți ... 

Dl Turcea Ionel – Important este că suntem aici și cetățenii trebuie să aibă apă. 

Dl Zaharia Vasile –  Eu vin cu argumente. Veniți și dvs. cu argumente, și am să vă 

spun de ce. 

Dl Turcea Ionel – Eu am dat multe argumente. Dvs. ați fost Viceprimar și v-ați ocupat 

și de toate, și de proiecte, și de toate v-ați ocupat.  

Dl Zaharia Vasile –  De aia știu! 

Dl Turcea Ionel – Mă întrebați pe mine? Știți! S-a făcut stație de epurare, douăzeci și 

ceva de străzi. Acum aveți proiecte și tărăgănați, că aveți bani și nu vine nimeni la licitație. 

Dl Zaharia Vasile –  Tărăgănam? Doamne ferește! 

Dl Turcea Ionel – Ați făcut străzi în 2020, înainte de alegeri, cu bani din 2015. Hai să 

nu mai vorbim! Ați pierdut și valoarea banului. Nu începem discuții! Da? Hai să trecem de 

subiect. Să ne apucăm de treabă. Să se aplece serios asupra programului de apă. 

Dl Zaharia Vasile –  Nu am încotro, pentru că s-au aruncat o mulțime de vorbe, 

trebuie să dau replica acum. 

Dl Turcea Ionel – Sunt fapte. Nu este apă. 

Dl Zaharia Vasile –  Pe str. Florilor, pe str. Bucegi, pe str. Dragoș Vodă nu erau 

prevăzute, în proiectele inițiale din 2014, de care spune domnul fost primar Turcea, 

reabilitarea rețelei de apă și canalizare, și rețeaua electrică. În momentul în care am săpat, s-a 

constatat clar că conducta este total necorespunzătoare, a pocnit de câteva ori, și constructorul 

mi-a comunicat că, ori facem conducta de apă, ori nu mai face lucrarea, pentru că infestează 

terenul cu apă. Am reproiectat, la străzile enumerate mai înainte, rețeaua de apă. La 10 cm am 

dat și de conducta de gaz și am făcut proiect și pentru gaz. De fapt nu, am contactat Delgaz 

Grid și a făcut el proiectul și a schimbat conducta. Am dat peste cablul electric, așa cum am 

dat și pe str. I.I. de la Brad, la 20 cm, și a trebuit să refac și rețeaua. Toate au fost făcute pe 

banii primăriei pentru că aceste lucrări nu erau prinse inițial în proiect. Nu m-am legat de 

lucrurile care au fost înainte și care au fost bine făcute, dar dacă sunt împroșcat, așa, cu vorbe 

... 

Dl Turcea Ionel – Dar nu sunteți împroșcat. Dvs. ași fost acolo, erați tehnic, erați 

inginer și v-ați ocupat și de lucrul acesta. Dvs. stăteați de vorbă cu proiectanții. Nu mai 

aruncați ... 

Dl Zaharia Vasile –  Cu care proiectanți? Ați stat dvs. de vorbă cu proiectanții. 
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Dl Turcea Ionel – Ați terminat Siretului și nu ați făcut recepția nici acum și spuneți că 

este recepție.  

(neinteligibil) 

Dl Vinca Doru - Dacă tot se face această lucrare pe str. M. Viteazul și str. I.I. de la 

Brad, câte scări se racordează acum la noua rețea de canalizare? 

Dl Zaharia Vasile –  Schimbăm numai conducta stradală și facem racordul la case și 

la căminele existente pentru blocuri. 

Dl Vinca Doru – Eu v-am întrebat câte scări de bloc se racordează la rețeaua de 

canalizare. 

Dl Zaharia Vasile –  Toate care sunt riverane cu conducta. 

Dl Vinca Doru – Nu, dle Primar! Două scări se racordează. Am vorbit eu cu 

dirigintele de șantier. 

Dl Zaharia Vasile –  Cine e diriginte șantier? 

Dl Vinca Doru – Știu foarte bine cine este. 

Dl Zaharia Vasile –  Spuneți un nume.  

Dl Vinca Doru – Toată lumea știe că două scări se racordează. 

Dl Zaharia Vasile –  Care sunt acele scări? 

(neinteligibil) 

Dl Dornescu Gheorghe – Alte intervenții la acest proiect? Dacă nu, supun la vot 

proiectul de hotărâre. 

Proiectul de hotărâre se supune la vot și se aprobă de Consiliul Local Buhuşi cu 11 

voturi „pentru” (dl Vinca Doru, dl Mihalcea Spiridon dl Turcea Ionel, dl Rotaru Răzvan, dl 

Pintilie Cristian, dl Ursu Bogdan, dl Lăzăroiu Adrian, dl Olaru Ciprian, dl Flenchia Sorin, dl 

Pobereznic Sandu, dl Dornescu Gheorghe), 0 „împotrivă” și 7 abțineri (dl Teslariu Dan, dl 

Șarban Gheorghe, dl Scriitoru Ovidiu, dl Zavate Adrian, dl Buculei Daniel, dl Teslaru Vasile, 

dl Cojocaru Cristian). 

 

Suplimentare ordine de zi, conform adresei nr. 32598 din 26.09.2022 

1.  Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului propriu de venituri şi cheltuieli, 

precum și modificarea listei de investitii ale Consiliului Local Buhuşi pentru anul 2022 - 

initiator Primarul Orașului Buhuși. 

 

Dl Dornescu Gheorghe – Intervenții la acest proiect? Dacă nu, supun la vot proiectul 

de hotărâre. 
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Dl Cojocaru Cristian - La unul din puncte făceați referire la reabilitarea muzeului de 

istorie. Aceasta se va face cu fonduri PNRR. 

Dra Timofte Oana - Nu se va face pe PNRR. Ministerul Culturii dă bani doar pentru 

întocmirea documentației. 

Dl Cojocaru Cristian - Cine va face reabilitarea? 

Dra Timofte Oana - Care este scopul acestui apel de serviciu? Instituțiile publice, 

proprietarii fac documentația și ulterior se finanțează. 

Dl Cojocaru Cristian – Ulterior o să accesați pentru fonduri. Terenul din jurul acelui 

muzeu este al Orașului Buhuși. 

Dl Zaharia Vasile - Proprietar da, dar în administrarea Clubului Elevilor Buhuși. În  

2023, printr-un ordin al Min. Educației, toate cluburile elevilor vor reveni la UAT-uri. 

Dl Cojocaru Cristian - Deci și terenul va fi în administrația noastră, de la anul. Dacă 

terenul va fi al nostru și avem posibilitatea să prindem o astfel de axă, prin care să putem 

reabilita conacul, vă rog, poate tot în cadrul acestei axe, să reușim să reabilităm, să amenajăm 

terenul din jurul conacului și chiar să-l folosim pentru derularea unor evenimente, așa cum s-

a mai întâmplat, culturale, chiar zilele orașului. Avem acele boxe, de care ne putem folosi, 

boxe care provin de la grădina zoologică. Acestea pot fi folosite pentru fel de fel de 

comercianți. Nu ar fi o premieră, chiar cu biserica în centrul acelei manifestări. 

Dl Zaharia Vasile - Noi am ratat câteva proiecte tocmai pentru că nu aveam terenul în 

administrare. 

Dl Cojocaru Cristian – Poate acum o să reușim. 

Dl Zaharia Vasile – Vă informăm că o să preluăm și tabăra Runc. 

Dl Dornescu Gheorghe – Și acolo sunt multe de făcut. Alte intervenții la acest 

proiect? Dacă nu, supun la vot proiectul de hotărâre. 

Proiectul de hotărâre se supune la vot și se aprobă de Consiliul Local Buhuşi cu 16 

voturi „pentru”, 0 „împotrivă” și 2 abțineri (dl Vinca Doru, dl Mihalcea Spiridon). 

12. Raportul de activitate al domnului consilier local Vinca Doru. 

Dl Dornescu Gheorghe – Intervenții la acest punct de pe ordinea de zi? 

Dl Zaharia Vasile – Fiecare dintre dvs. v-ați prezentat rapoartele de activitate, așa 

cum ați considerat, cu ce ați făcut fiecare. Este în regulă, numai că într-un raport de activitate 

cineva are grijă de activitatea mea și nu de activitatea dumnealui, un domn consilier. Este 

vorba de domnul consilier Vinca care și minte în scris pentru că aceste informări sunt pe site-

ul primăriei. 

Dna Mihai Oana - O să fie publicate pe site. 
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Dl Zaharia Vasile – O să-l rog pe dl Vinca să revină asupra unei fraze care spune că 

Primarul a achiziționat direct 3 bănci cu 20.000 lei. Așa spune dl Vinca la pagina 2. Dle 

Vinca, la ce vă referiți? 

Dl Vinca Doru – La băncile din Bodești, dle Primar. 

Dl Zaharia Vasile – Dar în Bodești nu avem nicio bancă. 

Dl Vinca Doru – Înseamnă că am văzut greșit pe factură. Nu e nicio problemă. 

Dl Zaharia Vasile – Vă rog frumos să faceți o erată le acest text. 

Dl Vinca Doru – O să mai verific. 

Dl Zaharia Vasile – Nu este nicio bancă  cumpărată pe Bodești, pentru că nu am pus 

bănci pe Bodești. Poate vă referiți la cele de pe str. Nicolae Bălcescu. 

Dl Vinca Doru – Verific, și dacă am greșit o să fac erată. 

Dl Zaharia Vasile – Dacă vă referiți la băncile de pe str. Nicolae Bălcescu, eu vă spun 

că o bancă fără spătar, din beton, cu piatră, așa cum le știți, pe str, N. Bălcescu, este 319 lei. 

Tot ansamblul de bănci, ghivece dreptunghiulare și coșuri de beton au costat 25.000 lei. Dacă 

vorbim despre onestitate, dacă vorbim despre transparență, dacă vorbim despre lucruri care ni 

se par normale să se întâmple, de ce scriem lucruri aiurea? Mulțumesc! Nu aștept răspuns. 

13. Raportul de activitate al domnului consilier local Cojocaru Cristian. 

Nu sunt intervenții la acest punct de pe ordinea de zi. 

14. Raportul de activitate al domnului consilier local Șarban Gheorghe. 

Nu sunt intervenții la acest punct de pe ordinea de zi. 

15. Raportul de activitate al domnului consilier local Teslaru Vasile. 

Nu sunt intervenții la acest punct de pe ordinea de zi. 

16. Raportul de activitate al domnului consilier local Buculei Vasile Daniel. 

Nu sunt intervenții la acest punct de pe ordinea de zi. 

17. Raportul de activitate al domnului consilier local Burhui Florin Bogdan. 

Nu sunt intervenții la acest punct de pe ordinea de zi. 

18. Raportul de activitate al domnului consilier local Scriitoru Ovidiu. 

Nu sunt intervenții la acest punct de pe ordinea de zi. 

19. Raportul de activitate al domnului consilier local Pintilie Cristian Ctin. 
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Nu sunt intervenții la acest punct de pe ordinea de zi. 

20. Diverse.  

Dl Vinca Doru - Dle Primar, cine plătește amenda de 2.500 lei primită de la Garda de 

Mediu? 

Dl Zaharia Vasile - Primăria 

Dl Vinca Doru - Dar cine a dat ordin să se duceți acolo toată ... 

Dl Zaharia Vasile – Eu 

Dl Vinca Doru – Și de ce nu o plătiți dvs? De ce să o plătim noi toți cetățenii? 

Dl Zaharia Vasile – Dar ce lege am încălcat? Ce am făcut rău acolo? 

Dl Vinca Doru – Dacă nu încălcați nicio lege, nu primeați amendă. 

Dl Zaharia Vasile – M-ați întrebat și eu v-am răspuns punctual. 

Dl Vinca Doru – Dacă primăria a primit o amendă, înseamnă că ați încălcat o lege. 

Nu? 

Dl Zaharia Vasile – Un cetățean neștiutor, ca să nu spun altceva, a sesizat faptul că 

acolo depunem niște betoane. Foarte bine! Apreciem grija cetățeanului pentru mediu, dar, eu 

vă informez că, conform legii mediului, avem dreptul să facem umpluturi cu materiale 

provenite din construcții, materiale inerte. Betonul este un material inert. Pentru acest lucru 

am luat avizul de la Romsilva – Ocolul Silvic Fântânele, am întocmit o ridicare topo pe 

lungimea de 100 m a acelei râpi care, datorită eroziunii, tot înainta în fiecare an, și am făcut 

această umplutură. Cu ce considerați dvs. că a afectat? În momentul în care voi termina, nu 

știu dacă ați mai fost pe acolo, se face umplutură, se nivelează terenul, după aia o să punem 

pământ și, înapoi, iarbă și copaci. În legătură cu amenda, domnii de la Garda de Mediu care 

au venit, eu vă spun direct, mi-au spus: Dle Primar faceți o treabă bună acolo cu umplutura 

aia, dar au văzut, și asta este foarte bine, poate domnii cetățeni aud, au văzut gunoaiele pe 

care cetățenii le aruncă când se duc la grătar, acolo în fundul râpei, peturi, bidoane, sacoșe, 

hârtii, ambalaje. Pentru asta, pentru că tot legea spune, am primit amendă. 

Dl Rotaru Răzvan  - Ne prezentați și nouă procesul-verbal, ca să vedem și noi motivul 

amendării? 

Dl Zaharia Vasile – Da. 

Dl Rotaru Răzvan  - Ce scrie în procesul verbal. Să vedem dacă este amendă pentru 

pungi.  

Dl Zaharia Vasile – Este amendă pentru depozitări necontrolate. 

Dl Rotaru Răzvan  - 2. În urma edificării casei, am și eu un mare maldăr de moloz. 

Îmi permiteți să particip la protecția mediului, ducând acest morman de moloz în pădurea 
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Runc? Să-l depozitez și eu acolo și să ajut la protecția mediului și să nu se mai ducă râpa la 

vale. 3. În contextul în care este aplicată o amendă contravențională, ca și amenda penală, de 

altfel, necontestată, ea intră în autoritate de lucru judecat și produce efecte juridice. 

Necontestarea amenzii de către primărie, înseamnă asumarea răspunderii, înseamnă asumarea 

greșelii. Dacă dvs. considerați că amenda nu este corectă, sau că a fost aplicată, deși dvs. ați 

respectat legea, ar fi trebuit să o contestați, pentru că în instanță urma să se anuleze. Câtă 

vreme nu a fost contestată, această amendă este asumată, la fel ca și motivul pentru care a 

fost aplicată. 

Dl Zaharia Vasile – Sunt două lucruri. 1. În legătură cu deșeurile pe care dvs... 

Dl Rotaru Răzvan  - A fost retoric. Din câte-mi amintesc, acolo la râpă era pus un 

mesaj mare prin care se interzicea aruncarea ... 

Dl Zaharia Vasile – Dar credeți că cetățeanul respectă acest lucru? 

Dl Rotaru Răzvan  - Pentru omul de rând era interzisă aruncarea, și pentru primărie ... 

Dl Zaharia Vasile – Noi am dus acolo deșeuri inerte. Legea îmi dă voie, și 

regulamentul, și investițiile pe care le fac ... Pe total lucrare de pe str. I.I. de la Brad și str. M. 

Viteazul rezultă o cantitate de 1700 mc de deșeuri. Din aceste deșeuri, cele care nu afectează 

mediul, iar betonul și pământul și balastul nu afectează mediul, pot fi umpluturi, și m-am dus 

să le duc acolo. Nu puteam contesta pentru că pe fundul râpei erau deșeuri de peturi, pungi, 

un aragaz. Am lucrat acolo și am igienizat zona. Asta cade în sarcina primăriei. Eu mi-am 

însușit această chestie. În legătură cu ce spuneți dvs., cu molozul pe care-l aveți dvs. de la 

casă, în primul rând faceți către operatorul de salubritate o adresă ca să vină să vă ridice 

deșeul. 

Dl Rotaru Răzvan  - Știu chestia asta, și să-l ducă în pădurea Runc? 

Dl Zaharia Vasile – El are obligația să-l gestioneze conform regulamentului ADIS. 

Dl Rotaru Răzvan  - Dvs. nu aveați aceeași obligație? 

Dl Zaharia Vasile – Pentru că legea îmi dă voie. 

Dl Rotaru Răzvan  - Și mie de ce nu-mi dă voie? Ani la rând a fost acel anunț acolo, 

cu interzis depozitarea deșeurilor din construcții. 

Dl Zaharia Vasile – Nu! 

Dl Rotaru Răzvan  - Erau acolo mormane de ciment, pământ, aduse de oameni. 

Dl Zaharia Vasile – Tocmai de asta. 

Dl Rotaru Răzvan  - Și în râpă nu este pus tot ciment? 

Dl Zaharia Vasile – E beton, balastru și pământ. Acelea au fost depozitări 

necontrolate. 
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Dl Rotaru Răzvan  - Și a dvs. e controlat? 

Dl Zaharia Vasile – Da! 

Dl Rotaru Răzvan  - Lu următoarea ședință vă rog să-mi prezentați procesul verbal de 

sancționare și cel de constatare. 

Dl Vinca Doru - De ce tractorul primăriei transportă aceste deșeuri? De ce mașina 

firmei dvs. de casă, dl Andrieș, depozitează gunoi acolo? Eu de ce nu pot? Ați creat un 

precedent. Toată lumea va merge acolo și va depozita. Are dreptate dl Rotaru. Nimeni nu mai 

poate fi amendat de acum încolo. 

Dl Zaharia Vasile – Dvs. considerați 1700 mc, comparați cu ce are omul într-o căruță? 

Dl Vinca Doru – Cu atât mai mult. 

Dl Rotaru Răzvan - Vorbim despre un act discriminatoriu. 

Dl Zaharia Vasile –  Nu este discriminatoriu! 

Dl Rotaru Răzvan  - Ba da! 

Dl Zaharia Vasile – Eu am nevoie să-mi înfund acea râpă pentru că crește eroziunea. 

Mai am o râpă sus la Mocirla, unde voi proceda la fel. 

Dl Rotaru Răzvan  - Toată lumea se duce la Ciolpani, de ani și ani la rând. Toți 

copacii care erau pe buza râpei și acum sunt acolo. 

Dl Zaharia Vasile – Am făcut treaba legal. 

Dl Rotaru Răzvan  - Eu spun că nu. 

Dl Zaharia Vasile – Făcând ridicarea topo acolo, și calculând volumul, acolo numai 

pe 100 m pot să introduc și să depozitez, să fac umplutură, aproape 7000 mc. Din lucrare am 

1700 mc. 

Dl Rotaru Răzvan  - Aduceți pământ. 

Dl Zaharia Vasile – De unde să aduc? De ce să iau pământ? Betonul nu este erodabil. 

Eu opresc eroziunea, și pun numai deasupra pământ cu iarbă. 

Dl Rotaru Răzvan  - Vă rog să mă credeți că este prima pădure unde aud că este legal 

să arunc betoane. 

Dl Zaharia Vasile – Râpă și nu pădure. 

Dl Rotaru Răzvan  - Nu este prima pădure cu râpă în ea. 

Dl Vinca Doru - De ce faceți acest transport de moloz cu banii noștri? 
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Dl Zaharia Vasile –  Cum cu banii noștri? Își cară constructorul cu mașina. 

Dl Vinca Doru – Cu tractorul primăriei. 

Dl Zaharia Vasile –  Copacii care au fost defrișați în parc, i-am luat și i-am dus la 

seră. 

Dl Vinca Doru – Vă aduc poze dle Primar. 

Dl Teslariu Dan - Îmi pare rău că acum câțiva ani, acolo s-au depozitat, doi ani de 

zile, pe aceeași râpă, cu știința multora, gunoi menajer, și nu s-a făcut tam tam. Gunoi 

menajer a fost depozitat acolo. 

Dl Zaharia Vasile –  Vă aduceți aminte ce era în fața CAP-ului în 2015? 

Dl Rotaru Răzvan  - Tocmai de aia v-am spus, că știu, și apoi s-a pus acel afiș. 

Dl Zaharia Vasile –  Am sistat această chestie și am plantat salcâmi acolo. 

 Nemaifiind înscrise alte probleme pe ordinea de zi, domnul preşedinte de şedinţă 

declară şedinţa închisă. 

 Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces verbal. 

 

 

 

        PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ, 

         DORNESCU GHEORGHE 

 

                 SECRETAR GENERAL UAT, 

                     Cons. Jur. OANA MIHAI 

  


